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Integrert feiring
av trafikksjefen
Trafikksjef Arne
Johnsen fylte 60
ar i var, og mar-
keringa fann
stad pa vegkon-
toret 18. mai.

Alle dei tilsette

pa trafikkavde-
linga pa vegkon-
toret var tilsta-

des, sa ogsa alle
distriktsleiarane,

Magne Flemsaeter stod for overrekking av
give til trafikksjefen.

som var pa vegkontoret i mote same dagen. Magne
Flemsaether overrekte gava, som var fra arbeidsgivar,
gavekassa og fra dei naermaste medarbeidarane. Gava
var laga av Vigdis Helmersen 1 areal- og transportplan-
seksjonen, og bestod av ein forseggjort collage av
pengar og gavesjekkar samt signaturane til dei tilsette.
Gava uttrykte ein viss symbolikk for temaet i talen, der
den raude traden var integrering. Magne Flemsaether
stod ogsa for denne. (Marte Kjorstad -foto: Geirmund
Nordal)

Troll kan temjast

m

Roar St0tterud, Vegdirektoratet, og Per Brandii, Andalsnes
vegstasjon. NB! Trollet i midten. (Foto: Ottar Brudeseth)

IngG Lund sluttar
11 mai var siste fresedagen for opninga av hogfjells-
veaen fra Geiranger til Langevatn i ar. Det var ogsa det/ret a beidsfo^ '"9^ Lund var nned pi
ODnit, 7.+ tilsett Hangarsnartavmedpensjon.
Inge ha" X med pl opninga i 29 4r, og han har »ore
gin duga:;^ ..Ttifinnar.. med god lokalkunnskap og e,
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Inge Lund med det forste kakestykket pi den siste fresedagen.

sikker vurderingsevne i dette arbeidet. Pa denne dagen
hadde vi som arbeider med hogfjellsopninga ei lita
markering pa Geirangerhytta med kaffi og marsipan-
kake. For ogsa a hugse at dette var det aret vi starta
med utproving av a leite opp vegen ved hjelp av GPS-
navigering, og at vi i ar har fatt nytt freseaggregat pa
beltefresen, fekk vi bakaren i Stranda til a teikne to
snofresar pa kaka. Kaka har dessutan paskrifta «lnge -
GPS - 400 in line 1998. (Asle Kleppe)

Asfaltfres blir
vegmerkingsfres
Ein asfaltfres pa vegsentralen pa Aro er no ombygd
med tanke pa a frese bort vegoppmerking. Fresen har
fatt montert ein sylinderarm og ei plattform. Fra platt-
forma kan ein ved a ha montert ein hydraulsentral jus-
tere arbeidsdjupna til fresetrommelen. - Fresen vart
overtaken aldeles gratis fra Vegvesenet i Rogaland,
fortel oppsynsmann Ingebrigt Fleggset ved vegsentra
len. Monteringsarbeidet har kosta ca. 50 000 kroner.
Ivar Hoem, som er oppsynsmann pa Skodje vegstasjon
har hjelpt til med ombygginga. Sjolve fresetrommelen
er bygd pa Tonstad mekaniske verkstad i samarbeid
med Vegvesenet i Rogaland. Enno finpussar ein litt pa
nyvinninga, og det gjenstar montering av speil, samt at
ein vil skifte ut skien pa sylinderarmen med eit hjul.
Vegsentralen har vore i kontakt med Vegvesenet i Sor-
og Nord-Trondelag, og hapar no at vegmerkingsfresen
vil komme til nytte ogsa utanfor More og Romsdal.
(Marte Kjorstad -
foto: Ingebrigt
Heggset)

Den nye

vegmerkingsfresen

med sji for
Sindre Hjelset.



S£SS

w.

Statens vegvesen

More og Romsdal

r  veg og virke
'  Statens vegvesen More og Romsdal

sitt bedriftsblad

Nr. 4 -1998126. argang

Utgitt av:
Statens vegvesen More og Romsdal
Fylkeshuset, 6400 Moide
Tif. 71 25 80 00

Redaksjonen:

Wiggo Kanck - redaktor,
Reidun Nordii, Marte Kjorstad

Redaksjonsutval:

Jonny Eikrem, Anders S. Moen,
Oddbjorn Pladsen, Hermund
Vebenstad, Kolbjorn Engen, Tore
Andersen og Thea Solholm.

Ettertrykk blirtilradd, men gje opp
kjeide. Personlege meiningsytringar
gjer ikkje nodvendigvis greie for
etaten sine offisielle haldningar.

Framsida: Like for opninga av
Stordalstunnelen: Statens vegvesen

legg siste hand pa klargjeringa medan
baten «Tafjord» er pa veg inn mot
Dyrkorn med dei forste tiiskodarane.
Roto: Marte Kjorstad

Baksida: Reidun Nordii er «pa nett».
Roto: Marte Kjorstad

Layout: Reidun Nordii,
Marte Kjorstad, EKH trykk
gats og trykk: EKH trykk, Molde
Opplag: 1900

Deadline for neste nummer:
IS. august 1998.

4-7

8-9

11-15

17

18-19

22

23

IC

g merking

tordal

k og hoymole
: GPS-ideen

rbeidsplass?

er gar av

..m

velkomen til:

www.vegvesen.no/moreogromsdal

Som et av de aller forste fylkene i etaten var, har Statens vegvesen More
og Romsdal etablert hjemmesider pa Internett. Silk har vi tatt et viktig
og nodvendig skritt fremover for a bedre og effektivisere informasjons-
arbeidet, og dermed kommunisere enda bedre med omverdenen.

La det vaere klart for eventuelle skeptikere; Internett som informa-
sjonskanal kommer i tillegg til allerede etablerte kanaler, og vil fore-
lopig ikke erstatte andre av vare informasjonskanaler - selv om det pa
sikt ikke vil vaere unaturlig. Verden gar videre!

Hver dag tar nye PC-eiere i bruk Internett. Hver dag etablerer nye
organisasjoner seg med egne hjemmesider pa det raskest voksende
mediet vi har i dag. Stadig flere av de nye brukerne er a finne blant
eldre. «Roteromguttas» tid pa Internett er for-
bi. Det forteller antall treff pa etatens etabler-
te sider. Vi ma vaere med!

Malgruppeneforvar Internettsatsing erstor " if
og brei, nemlig alle typer vegbrukere - og alle f
er publikum, mediene, trafikantene, andre I
offentlige virksomheter, naeringsliv, skolever- 4^
ket og egen virksomhet. De krever a fa infor- - ,

Var Internettsatsing har selvsagt flere hen-
sikter og mange mal. Av malene nevner jeg:
•  Som informasjonskanal skal Internett vaere

et verktoy for ledelsen i Statens vegvesen.
•  Bruk av Internett skal bidra til effektiv res-

sursbruk i informasjonsarbeidet i Statens vegvesen More og Romsdal
og skal bedre etatens publikumsservice.

•  Internett ma utnyttes pa best mulig mate til tovegs kommunikasjon.
•  Internett skal presentere relevant informasjon.
•  Internett skal bidra til storre apenhet og tilgjengelighet.

Vi er i startfasen, og har derfor valgt a ga ut noe forsiktig. I denne om-
gang har vi lagt ut velkomstside, nyhetssider, nokkeltall, ledige stilling-
er, faktasider og kampanjesider. Vi er linket opp mot More og Romsdal
Fy'lkesbMar as sine hjemmesider, og er selvsagt koblet opp mot andre
vegkontor og Vegdirektoratet sine sider pa Internett. Hovedoppgaven
fremover vil vaere a forbedre sidene vi har lagt ut, for sa i neste omgang
a utvide med nye sider etter behov.

Var Internettsatsing er forankret i overordnet strategi som helhet og
ikke som en liten del av var informasjonsvirksomhet. Internett er enna
et nytt og fremmed medium for mange, og med den bakgrunnen vil
det vaere viktig at innholdet vi presenterer er interessant, nyttig, riktig
og troverdig - selvsagt.

Til slutt; Internett er et ypperlig redskap til a praktisere tovegs-korn-
munikasjon i den forstand at bade vi og PC-brukerne kan operere i rol-
len som mottaker og avsender av informasjonen fra «kj0kkenbenken».
Bruk Internett - og

ha en riktig god sommerl / n

LlJmcw Y
-7- Wiggo Kanck
'nformasjonsiecle;
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Dagfinn fant tonen
Spelemann Dagfinn

Gronningseter fant raskt
tonen da han eg resten av

Valldal Spelemannslag drog I
gang kulturdagane pa

Vegmuseet. Kulturdagane
midt 1 juni, synte for all verda

at vegvesentilsette kan sa

mykje meir enn vegbygglng.
Programmet var innholdsrikt

og spennande. Humoret var
pa topp fra tidleg morgen til

seine kvelden. I dei tre dagene
kulturfesten varte, fekk meir

enn 2 500 deltakarar oppleve
alt fra treskjaering og produk-
sjon av vandrestavar til revy,
barneteater, klaverkonsert,

allsang i OL-gapahuken og
kulinariske smakebitar servert

av kokkelaget fra Nordland.

Sa om nokon enno ikkje
trur at det utvida

kulturbegrep - meir enn
i tredobbel forstand -

finst i Statens vegvesen,
sa bor dei ta turen til dei

neste kulturdagane.
For arrangementet ma

gjerast pa nytt.

Atmosfaeren, humoret og
opplevingane pa Vegmuseet

er vanskeleg a gjengi med
ord, men gjennom nokre

bilde vonar vi dei som
ikkje tok turen kan ane
noko av stemninga vi

som var der fekk oppleve.

4 veg og v||.(,g

Spelemannslaget frS Mpre og Romsdal
leia innmarsjen.

To kjente ansikt i mengden,
Elsa Ulvenes og Ingolf Kleppe i
hyggeleg prat

Meir enn 2 500 vegvesentilsette var med pS opninga



y

\

.C>

■'■f'Mv'-

^eg og virke 4/93



KiAU:iucLaMaM tW oa l<rtaJbiAAtd:

X
li

Kjente spelemenn, Inge Lund og
Dagfinn Grcnningseter, pa veg til
nye oppdrag.

Kristine Bjorndalen trar dansen. Kolbjorn Engen og Arne Hoem pH
veg til nye arrangement og nye
opplevingar.

I mengda av kjente ansikt oppdaga vi KJell BJorvig og
samferdseisminister Odd Einar Dprum.

Deitakarane fekk oppleve gamaidags vegvedlikehaid.

I
^akte bunader fra Vest-Agdet.

Magedansatar fr4 Finiand fekk fram glitnfet i mange vegvesenaugeir.
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Sogningane serverte flekksild. Blant dei Han kjenner best eller kva
seier du, Erik Nerii?

Arnfinn Hanestadhaugen hadde
hendene fuUe med stavproduksjonen

Troms si utstilling. Kommentarar er unpdige, men under siiken og i rosa strdm-
pebukser kjenner vi att KJeii Haaiand (t.v.), Vidar Veum, Tore
Auberg og Geir Paulsrud. Dei dansa visstnok Svanesjoen.

3

Veteranbilkortesje under op-
ningssermonien.

Koibjorn Engen syner fram
modeli av tunneiyaskaren
fra Andaisnes.

Mange samia pa mykje rart.
Ein kar fra Oppiand samia pa
gamie skoyter.

Tidiigare vegsjef Eivind
Voiiset og kona Liv i samtoio
med kjentfoik.
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merking

Etter eit stortingsvedtak som forbyr bruk av
maling til vegmerking, er det no investert i
nytt vegmerkingsutstyr pa Aro vegsentral.

Der ein for brukte ioysemiddelbasert maling til
vegmerking, vil ein no nytte sprayplast som bade er

meir miljovennleg og meir haldbart.
Dei nye maskinane som vil bli brukt i arbeidet,

bar kosta til saman 6,8 millionar kroner.

Tekst: tViarte Kjorstad

Til vegmerking bruker ein no tre
bilar. Formerkebiien koyrer forst
for a sette opp punkt for merkinga,
kokebilen varmar opp stoffet, og
fT^erkebiien, eiier utieggingsbilen,
'®9g sprayplasten pa vegen.
Chassiet til «kokebilen» er eigd av

8 veg og virke 4/98

0rsta produksjonsomrade og er
vinterstid pa broyting og stroing,
«Kokebilen» med alt utstyr, har ein
kostnad pa ca. 3 millionar kroner.
Dei tre oppvarmingsgrytene pa
«kokebilen» kom ferdige fra
Sverige. Odd Rekdal ved vegsentra-
len har vore primus motor for opp-
bygginga av bilen, der ein har mon-

tert saman grytene med gangbruer
imellom og med arbeidsplatt-
former. Inge Fred Dervo fra Statens
vegvesen i Finnmark har vore med
pa ei liknande oppbygging av ein
kokebil der, og har kome med gode
rad og vink under bygginga.

Utieggingsbilen, som har to
trykkgryter for a presse ut spray-



Bildet til venstre: Formerkebilen, kokebilen
og utieggingsbilen. Fri venstre: Bj0rn
Hustad, Odd Rekdal, Jan Olav Myrbostad
og Svein Saaterbo. (Foto: Arnfinn Gautun)

Bildet over: Dei som bar vore med pi i byg-
ge opp den nye kokebilen; Fri venstre: Inge
Fred Dervo (Finnmark), Odd Arne Rod,
Bjprn Hustad, Odd Rekdal, SveIn Saeterbo,
Sturia Rognes (Sor-Trpndelag), Stein
Karlsmoen (Trysil Maskin), Jan Olav
Myrbostad, Kjell Fylling og Arnfinn Gautun.

Bildet til hogre: Utieggingsbilen i arbeid.
Bilen nyttar el sikteanordning til
i pelle etter stripene som formerkebilen
bar markert opp. (Foto: Per Tormod Nilsen)

plasten med to pistolar, er oppbygd
av Vegvesenet i 0stfold, og er kjopt
inn for 3.8 millionar kroner.
- Dyre maskinar kanskje, men

med atte ars nedskriving pa utsty-
ret, og med utsikter til a fa nytte
biiane til arbeid i andre fylke, ska!
vi nok tene dei inn igjen, trur
Ingebrigt Heggset.
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Statens veitjeneste-
mannsforbund - SVTF

ft

Styret i SVFT 1998-2001. FrS venstre: Kjell Vassbotn (sekreteer), Oddvar Bergseth (formann),
Stig Folkestad (nestformann) og Tor Helge Syrstad (styremedlem). Bernt Bergo (kasserar) var
ikkje til stades dS bildet vart teke.

SVFT vart stifta i Rogaland i 1982.

•  Saknet av eit politisk uavhengig
organisasjonsalternativ i veg-
arbeidsdrifta forte til at SVFT

vart danna.

• Alle tenestemenn i drifta kan bli

medlemmer i SVFT.

• Ved medverknad av STAFO bar

SVFT inngatt saeravtale med
Vegdirektoratet, - denne er
identisk med annan saeravtale 1

vegarbeidsdrifta, da med unn-
tak av tillitsmannsbestemmelsar.

SVFT folgjer del 3 i hovudavta-
len pa dette punktet.

•  SVFTs kontingent er for tida
0,8% av brutto regulativ lonn,
dvs ingen kontingenttrekk pa
overtidsarbeid/lonn, heller ikkje
pa overskytande ferielonn.

•  SVFT er tilslutta Statstjeneste-
mannsforbundet, STAFO, og

Yrkesorganisasjonenes Sentral-
forbund, sekson Stat (YS-S).

• Medlemsskapet i STAFO og YS-S
gir SVFT forhandlingsrett bade
lokalt og sentralt.

•  SVFT via STAFO gir deg okono-
misk tryggleik ved eventuelle ar-
beidskonfliktar.

•  SVFT vil heile tida arbeide for a

betre medlemmene sine lonns-

og arbeidsvilkar.
•  SVFT arbeider berre for medlem

mene sine faglege, okonomiske
og sosiale sporsmal. Partipolitikk
blir sett pa som ei privat sak.

(Utdrag fra brosjyra «Bli med i
Statens Veitjenestemannsforbund -
SVFT»)

Er du interessert i fleire opplys-
ningar, kontakt Oddvar Bergseth,
Oyvindsveg 8B, 6400 Molde.
TIf. arbeid: 71 24 86 00

Tif. privat: 71 24 44 33

Jubilantar - '!
Vestre Sunnmore

vegklubb

40 ars medlemskap i LO
gullnal og diplom

Fri venstre Lars Ringstad,
Haddal og Eriing Hus0y,
Gurskoy.

25 ar

25 ars medlemskap i
Norsk Arbeidsmandsforbund

gullnal

Fr^ venstre: Karl Kvamme,

Kvamsoy og John Forger K0so,
Syvde.

it
Delegatane frit SVFT sitt landsmote
i Kristiansand 27.-29. mai 1998.
Framme frit venstre: Ole Nyhaven,
Oddvar Bergseth, Jarle Johansen,
Odd Skogstad, Kjell Vassbotn og
Brynjulf Relnes.
Bak fri venstre: Anders Brakvatne,
Sigurd Nepstad, Stig Folkestad,
Rasmus Veland, Elvind Olsen, ArntAasen,
Torbjorn Hetlevik, Jon G. Husveg,
Tor Helge Systad, Olav B. Kallevlg,
Arild Sommerset, Svein Olav 0ksendal,
Sigbjorn SmSdal og Arild Eckhoff.
Per Harald Ellevspy var ikkje
tilstades di bildet vart teke.

10 veg og virke 4/98



I  Vegopningar i Vestnes og Stordal:

El heig i
samferdsia
sitt teikn

Fredag 26. og laurdag 27. juni vart historiske dagar for innbyggarane i Vestnes og
Stordal. Fredagen vart den nye parseilen Remmem-Vestnes kyrkje pa E39 opna for
trafikk, og dermed forsvann den siste <€fiaskehalsen» i Vestnes pa vegen mellom
Molde og Aiesund. Det samia prosjektet bar kosta 66 millionar kroner, og for gjen-
nomgangstraflkken vil den nye vegen vere ei stor forbetring. Laurdagen opna den
3,5 km lange Stordaistunnelen som eit ledd i rassikringa av riksveg 650 mellom
Seljeneset og Dyrkorn. Arbeidet med tunnelen tok til i mai 1996, og vil koste 117
millionar kroner. Dagane vart feira med storslatte opningsarrangement for eit stort
publikum bade i verharde Vestnes og vakre Stordal.

Tekst og foto: Marte Kjorstad

--i;

Peder J. Hove og Olav Bratland held snora medan finans-
minister Gudmund Restad klipper med ei SO ar gammal
mobelsaks. - Saksa er sjplve symbolet pa kva denne bygda
lever av, og tunnelen vil ha mykje i seie for framtida til
denne naeringa, sa Bratland. Btter at Restad hadde klipt
bandet fekk han saksa i gave. - Saksa er er spesielt god til
a klippe sekkeband med, og det skulle passe bra for deg som
sit pi pengesekken, la Bratland humoristisk tiL

Klippe, klippe, sa kjerringa, - no blir det veg i veliinga! Slik
avsiutta den lokale vegforkjemparen Helma Misund
proiogen sin for ho klipte snora, godt hjelpt av ordfprar
Petter Inge Bergheim og fylkesmann Alv Jakob Fostervold,
Klippereiskapen er ei splvsaks knytt til Sinclair og
Skottetoget som segia forbi Vestnes i 1S12.



- Statens vegvesen har teke omsyn
til del miijomessige sidene, bade nar
det gjeld stoy og utsjanad av veg-
anlegget. Pa denne maten rette
fylkesmann Aiv Jakob Fostervold el
personieg takk til vegsjef Karl Melby
under opningstalen sin pa Vestnes.

- Med denne vegen blir Vestnes ein
enda betre kommune a bu i, heldt
fylkesmannen fram. Vegsjefen pa si
side var oppteken av del tre bruene
som det nye landemerket pa Vestnes

da ban talte for ei stor folkemengd
som trassa striregnet. For lokal-
befolkninga vil det bli ei stor lette at
trafikken mellom Molde og Alesund
no vil ga utanom kommunesenteret.

Helma Misund er mellom del som har
hatt storst ulempe av den gamie
vegen gjennom Vestnes sentrum. Ho
har ogsa vore ein av forkjemparane
for ein ny veg. Det var difor pa sin
plass at ho stod for snorklippinga.

Europaveg 39: Remm

%

Bj0m Johansen avduka minnesmerket over Sigrid Helland og fami-
Hen hennar. Minnesmerket stSr i ein liten park oppi miljptunnelen
over E39. Sigrid Helland ga i 1953 garden Hellandmyra til Stptte-
foreininga for indssvakeomsorg.

Ordfprar Fetter Inge Bergheim pnskjer velkommen. ■

12 veg og virke 4/98

Under eit hav av paraplyar fSr Helma Misund, tradisjonen tru, overrekt
ein kopi avsplvsaksa ho brukte til i klippe snora.

TIdlegare vegsjef I Oppland, Sigmund Virdal pS 90 ir, under-
heldt med felespel i takt med Olav P. Hjelvik og Arvid Vik pi
trekkspel. Statens vegvesen «tek i eit tak».

em-Vestnes kyrkje

Sidan vart det rebusl0p om trafikktryggleik.

''. W 'nii-y •-

I  - ■- - . . -

SjiforJon Misfjord (tv.) og tidlegare brudirektpr Per Tambs-Lyche etter
avdukinga av infoplata over dei tre bruene pi Vestnes.

Trass i striregn var det ingenting i seie pi oppmptet under
opningsseremonien som vart balden like ved kommunehuset i
Vestnes.

veg og virke 4/98 -13



Opninga av Stordalstunnelen vart
ikkje feira med mindre brask og
bram. Her var storfint besok med

finansminister Gudmund Restad i
spissen, og med stortingspolitikarar,
fylkesordforar, fylkesradmann og
ordforarar fra nabokommunane.

Ein opplagt og rort ordforar Olav
Bratland onskte dei ca. 1500 fram-

motte velkomne, - eit tal ein er
storfornogde med ettersom Stordal
faktisk ikkje bar meir enn ca. 1000
innbyggarar. Stemninga var
upakiageleg, med korpsmusikk, vete
ranbussar, talar, mannskor, famiiie-
konkurransar og tunnelmarsj.

- Eit flott arrangement der Stordal
viste seg fra si vakraste side.

PS kj0ret0yet ska! storfolk kjennast, heiter det, og i Stordal vart 50 Sr
gamie veteranbussar tekne i bruk til S frakte Stordalsfolket til Dyrkorn.

Dei meir prominente gjestene er ogsS komne. FrS venstre fylkes-
mann Aiv Jakob Fostervoid, finansminister Gudmund Restad,
ordfdrar Oiav Bratland, mobelveteran PederJ. Hove, Kjell
Bj0rvig frS Vegdirektoratet og vegsjef Karl Meiby.

Stordalstunnelen pa rv 650: Seljeneset-Dyrkorn

Med eit innbyggartal pS ca. 1000 i Stordai er arrangprane godt for-
npgde med oppmptet pS ca. 1500.

Finansminister Gudmund Restad understreka viktigheita av ein god
samferdslepolitikk for S kunne «ta heile landet i bruk».

14 veg og virke 4/98

Tii venstre: - Opninga av
Stordalstunnelen er ein milepael
for Stordal og bygdene rundt. Eg
vSgar pSstS at dette er ei like stor
bending som dS vegen her vart
opna i 1956, sa ein rprt ordfprar

Olav Bratland i opningstalen sin.

Nede til venstre: Tidlegare
brudirektpr Per Tambs-Lyche og
kona var ogsS blant
gjestene.

Under: Desse tre var nok mest

glade for at sola ikkje stakk fram
under opninga.

Til hpgre: Variert underhaidning for dei ca. 1500 som deltok under
tunnelmarsjen. I tunnelen trefte ein bSde spelemannsiag og mannskor,
i tiiiegg til ein bergtrollfamiiie som bur der tii vanleg. Dei som sSg godt
etter ville ogsS oppdage at Knudsen og Ludvigsen hadde flytta inn i
Stordalstunnelen.



Laboratoriet til Aro
Laboratoriet til Vegvesenet i More
og Romsdal flytta ved arsskiftet fra
Fylkeshuset til eigne lokale pa Aro.
Dei fire tilsette ved laboratoriet,
Arne Eidskrem, Asbjorn 0degard,

Eriing Roger Vike og Kari-Anne
Grebstad er godt fornogde med
den nye tilhaldsstaden, men
saknar likevel kontakta med

kollegaene rundt seg.
Tidlegare lag laboratoriet i for-
ste etasje pa Fylkeshuset. Med

Her demonstrerer formann Asbjorn

0degSrd korleis ein foretek asfaltana-
lysar.

ei husleige pa ca. ein million kroner
pa Fylkeshuset mot driftsutgifter pa
ca. 150 000 i aret pa Aro er det her
tale om store innsparingar, sjolv om
ombygginga bar kosta ein del.

Laboratorieseksjonen bar feira
flyttinga med kaffi og kake. No
ventar del berre pa «kraka» som
skal hengast pa veggen. Nokon ret-
teleg innflyttingsfest bar del ikkje
hatt, sa her om dagen var det ko-
men opp ein lorvemann med bade

kjeledress, hjelm og stovlar.
Lorvemannen var dessverre ikkje
tilstades da bilda varttekne...
(Marte Kjorstad)

Utskifting av
arbeidskiede

Dei aller fleste skal no ha fatt «nye»
arbeidskiede med CE-godkjend
merking og m.a. betre refleks pa
kleda. Innan 1. September ma alle
syte for a fa utskifta alle arbeidskie
de silk at Vegvesenet sine tilsette
bruker berre godkjende klede ved
arbeid pa veg.

Dette gjeld ogsa varmedressar/

Dei nye CE-

godkjende
arbeidskleda.

pelsklede, og utskifting skjer ved a
levere inn dei gamie kleda. Det er
ingen eigenandel ved slikt skifte.

Rutinane for uttak av klede og
anna verneutstyr er no gjennom-
gatt etter at saka er teken opp i
AMU.

Samarbeidsavtale
vegkontoret og
Hogskolen i Molde
Gjennom ein ny samarbeidsavta
le mellom vegkontoret og Hog
skolen i Molde, hapar etaten no
a fa del i den spesialkompetan-
sen som hogskulen sit inne med.
Fagmiljoet ved skulen er av
departementet utpeikt til a vere
nasjonalt knutepunkt for utdan-
ning innan transportokonomi.

Bakgrunnen for
samarbeidet er at
bade vegkontoret
og Hogskolen i
Molde utgjer fag-
lege tyngdepunkt
innan samferd-

selssektoren i

More og Romsdal.
- Det er eit para-
doks at Vegvesenet bar eit slikt
ressurssenter tilgjengeleg utan
a ha gjort seg nytte av det,
seier seksjonsleiar i personal-
seksjonen, administrasjons
avdelinga, Johan Sudmann.
Sudmann meiner at ogsa
Hogskolen vil ha stor nytte av
avtalen, som vil gje studentane
innsikt i problem og oppgaver
som kan ha interesse for dei.

Johan

Sudmann

(Andor Wicken)

(Marte Kjorstad)
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«For krattet gror og graset st^r hogt pi utridt veg.» (Hivamil)

Til ledelsen og de med ti gronne tommeltotter:

JA TIL H0YMOLE??
Tekst og foto: Anne Trine Hoel,

Vegvesenet i More og Romsdal har
gjennom arenas lop fatt et renno-
me for a vaere dyktige vegfolk.
Spesielt har det vaert positive til-
bakemeldinger det siste ti-aret.
Vegene er blitt lagt fint i terrenget
og landskapet rundt har fatt sin
rettmessige behandling. Kan hende
vi ogsa spanderer pa noen trser og
busker. Vi klipper snorer og roper
hurra!

Men hvor lenge varer hurra-
ropet? Det tar ikke lange tida for
buskene er blitt overrumpla av
aggressiv hoymole, og traerne som
engang stod rett er blitt vindskjeve.
Hvem har forresten ansvaret i Veg
vesenet for at hurra-ropet ska! vare
og glede litt lenger?

Det hersker ingen tvil om at det
hviler et stort ansvar pa vare skuldre
for hvordan vi planlegger, bygger og
vedlikeholder veganleggene vare. I
god gammel vegvesen-tradisjon
fikser vi dette med planlegging og
vegbygging, men nar det kommer til
kunsten a vedlikeholde det «gron-

ne», holder vi fortsatt pa a rote nedi
grofta med spaden var. Nei, - for vi
er jo vegfolk... - og verken kan eller
vil vi jobbe med den slags.

Jeg spor; hva slags grontpolitikk
skal Statens vegvesen More og
Romsdal fore i framtida? En ting er
at vi i stadig storre grad beveger
OSS inn i tettstedene, og en annen
ting er hva slags tilstand vi vil at
omgivelsene langs vegen skal ha.
Det er naivt a se bare vegen for
hvitstriper og bitumen-dekke, da
vegbanen faktisk er en del av om
givelsene, og omgivelsene rundt

pavirker oss bade med positivt og
negativt fortegn.

Som landets storste byggherre
griper Staten, og derav ogsa
Statens vegvesen, direkte inn i en-
dringene av vare omgivelser. Vi har
derfor et saerskilt ansvar for at veg-
anlegg framstar som gode
eksempler med hoy kvalitet. Pa fint
heter det estetisk satsing, men
hvorfor planta vi ikke hoymole med
en gang da?

Slik kan vegkantane sji ut nir
grdntpolitikken blir teken pa alvor.
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- Ideen om nye bruksomride for GPS-systemet ^
bar blitt forma over lang tid, og spesielt nSr eg ^ S

bar gift i fjellet, forklarer Cudmund Hoi. ft IP

Mannen bak
GPS-ideen
Sja godt pa denne mannen. Gudmund Hoi er

opphavsmann til ideen om a nytte det globale
posisjoneringssystemet GPS som erstatning
for dei gamie broytestikkene og kjentmannen.
Han bar fatt forstepremien pa 10 000 kroner
fra forslagsordninga for ideen, og ogsa ein
premie pa 5000,- kroner fra det sentrale

bedommingsutvalet i Vegdirektoratet.
GPS er eit satelittnavigeringssystem som
i dag mellom anna blir brukt av Forsvaret.

Tekst og foto: Wlarte Kj0rstadi

GPS vart i forrige utgave av Veg og
virke presentert under tittelen
«Bort med broytestikkenew.
Systemet vart oppfunne og blir i
dag brukt av Forsvaret, og vart
ogsa brukt til vapenstyring under
Gulfkrigen. Ifolge opphavsmannen
til denne ideen, Gudmund Hoi, kan
prinsippet ogsa nyttast til andre ar-
beidsoppgaver i Vegvesenet, der

det vel og merke er formalstenleg.
- Ein bar eit visst antal satelittar
som sviv rundt jorda som ein navi-
gerer etter, forklarer Gudmund Hoi
ved vegsentralen pa Aro. Det var pa
oppfordring fra oppsynsmann Asle
Kleppe pa Stranda at Hoi fekk tan-
kane i sving med a «finne pa noko
glupt» som kunne erstatte kjent
mannen og broytestikkene. For-
malet med a nytte GPS-systemet er
a spare tid og auke sikkerheita

F

rundt arbeidet. Kjentmannen som
ein hittil bar nytta i dette arbeidet
gar til fots i snoen, og under ein
bektisk og stressande arbeidsdag er
det ikkje ufarleg a bevege seg i
naerleiken av verken vifta eller fre-
setrommelen pa snofresen.

Hoi starta arbeidet med ideen
for over fire ar sidan. - Det elektro-
niske utstyret den gongen badde
ikkje like stor grad av noyaktigbeit
som i dag, men sidan bar satelitta-

ne blitt fleire og forslaget modna-
re, seier Hoi. Systemet gir i dag ein
presisjon pa fa centimeters awik,
bortsett fra til visse tider pa dagen
nar satelittane er for langt unna
jorda til a gje sa stor noyaktigbeit.

Beskjeden oppfinnar
- Dette er bogteknologi som er ut-
vikla fra for og som ein no berre ut-
vidar bruken av, svarer Hoi pa
sporsmal om kva for kompetanse

som trengst for a komme med ei
slik oppfinning. Den beskjedne
oppfinnaren synest at forslagsord
ninga betyr mykje for kreativiteten
som blomstrar i Vegvesenet. -
Ordninga gir grobotn for mange
gode idear og kreative tankar, og
eg trur More og Romsdal ligg eit
bestebovud framfor dei andre fylka
nar det gjeld nytenking omkring
utnytting av utstyr. Hoi fortel at
tankane om nye bruksomrade for

GPS-systemet bar blitt forma over
lang tid. Han bar batt tanken i bak-
bovudet, ogsa i fritida, og spesielt
nar ban bar gatt i fjellet blir tanka
ne klare. Han seier at det gir ei god
kjensle at forslaget bans bar fatt ei
slik positiv mottaking. - Det gir ei
kjensle av a «vere med» i utvik-
linga, og paskjonninga fra forslags
ordninga bar nok gift inspirasjon til
nye prosjekt, seier ban.

18 veg og virke 4/98
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Feiar for
eiga d0r
Under den storstilte ryddeaksjonen
som no gar mot slutten, vart det
fylt fem containerar med papir og
kontorrekvisita som permar, plast-
lommer og skilleark. Blant dei meir
sjeldne funna nemnast ein gammal
hatt og ei flaske med skarpare inn-
hald. (!) Hilde Moltumyr, som fann
flaska, opplyser at funnet medforte
«lystig stemning pa utbygging».
Moltumyr opplyser vidare at inn-
haldet vart behorleg tomt ut, og
hapar at ho ikkje far «ein herre
med hatt» pa nakken etter hen-
dinga.
Alle dei tilsette var bedne om a del

ta under ryddinga, og tiltaket bar
blitt positivt motteke og fatt god
respons. -Det bar blitt kasta mykje,
men framleis er det mykje igjen,
seier Moltumyr, med eit onske om
at nokon tek pa seg ansvaret for a
avgjere kva som kan kastast i kjella-
ren.

(Marte Kjorstad)

Damene ryddar ogsa i
herregarderoben...

Her er Hilde Moltumyr fra
utbyggingsavdelinga i aksjon.

iiJili-h

Konkurranse:

Skriv ei avhandiing
Verdsorganisasjonen for veg- og trafikkfag, «PIARC», bar framfor verds-

1 kongressen i Kuala Lumpur i oktober neste ar lyst ut ein konkurranse for
unge fagfolk i dei over 90 medlemslanda. Ein oppmodar potensielle
bidragsytarar til gjennom gruppearbeid a belyse emnet «lnfrastruktur
og transport i det 21. arbundre». Vegdirektor Olav Softeland skal leie
bade den internasjonale og den norske juryen. Frist for innsending av
norske bidrag er 30. november 1998, og deltakarane i den vinnande
gruppa i Noreg vil kvar fa eit reisestipend p§ 15 000 kroner.
(Marte Kjorstad)

Sjukefraveret
er framleis noko bogt samanlikna med malsetjinga. 5,9 % til no i ar for
produksjonsavdelinga er stabilt, og sSleis «positivt» samanlikna med
auken elles i samfunnet, men altfor bogt mot mSltalet 4,2 %.

Det gledelege i ar er at vi bar unngatt frSvaer grunna skadar i arbei-
det oq kan altsa rapportere om b = 0,0 i statistikken. Betre kan det .
ikkje bli - og gratulerer til alle! (Andor Wicke^

Bygnlngane vare
ma snarast rad tilpassast aktuell^
bruk, bade nar det gjeld ombyg-®
ging/utviding og nar det gjeld
sal eller riving.

Aktuelle tiltak no er:

•  lagerbygg for sand i Eidsdal
•  betre sandlager pa Vestnes ^
•  garasje/sosialrom i Aure »
•  vaskeplass/spiserom i Stranda

Tilsvarande «nedbygging» er ak-
tuelt for:

•  sal av Void veggarasje
•  sal av Heggem veggarasje
•  del-sal av Gurskoy vegstasjon
•  utieige/sal av del av Vestnes

vegstasjon fleire andre min-
dre bygg

(Andor Wicken)

20 veg og virke 4/98



Mangel pa laeriingar
Utan skuletilbod i vart fylke er
det mangel pa kandidatartil del
8 iaeriingepiassane vi tek sikte
pa a ha innan veg- og anleggs-
faget. For del andre faga er det
betre soking. Saman med Veg-
vesenet i Sogn og Fjordane vert
det no arbeidd for a betre skule-

tilbodet og fa «lokale» kandida-
tar.

(Andor Wicken)

Gode utsikter for
stalverkstaden
Vidare ut over i aret ska! det |
produserast minst 4 bilbruer til
ferjekaier, el mobil ferjekai-
eining og mykje anna stalutstyr.
Det beste med ordrereserven er

at del fleste leveringsfristane gir
godt rom for planlegging og til-
rettelegging. Alt bor liggje til
rette for eit godt arbeidsar pa
stalverkstaden!

(Andor Wicken) |

Vinterdrift
er eit aktuelt emne ogsa no om
sommaren: Ogsa dei broytekon-
traktane som er fornya i ar viser
samme trenden som i fjor:
Markant prisoppgang, saerleg
for det som gjeld fast godtgjers-
le for a ta pa seg broyteansvar.

Politisk vert det lagt vekt pa
god standard for vintervedlike-
haldet, og nar totalloyvingane
ikkje aukar, ma kostnadsveksten
medfore nedskjering pa andre
tiltak.

For neste vintersesong ma vi
ga grundig gjennom alle sider
som kan betre tilhova, m.a.:
•  vurdere rodelengder og

mogleg koordinering
•  utvide broken av hovel og

midtmonterte skjaer
•  betre sandlager og auke krav

til stromateriale

•  ny teknologi/informasjon til
nye og «gamle» sjiforar

•  betre leiing/styring for rett,
optimalt innsatsniva

Saerleg dei to siste punkta ma vi
lokalt leggje vekt pa, utifra at
ca. 90 % av vinterinnsatsen er
basert pa private kontraktorar.
(Andor Wicken)

I

Fri vegmeisterskapen i presisjonskoyring di arrangementet fpregjekk i Molde.

Iniritasjon til VM
Statens vegvesen Nordland inviterer no alle tilsette
i Statens vegvesen til a delta i vegmeisterskapen i
presisjonskoyring. Uttaket til meisterskapen skjer
pa Vestnes vegstasjon 7. august.

Konkurransane vil ga av stabelen i
Bodo laurdag 5. September, men
det blir lagt opp til eit program som
ogsa omfattar fredag 4. September.
Programmet denne dagen vil i til-
legg til eit fagleg tilsnitt ogsa gje ei
oversikt over dei andre mulegheite-
ne i distriktet. For dei som onskjer
det, omfattar programmet ogsa eit
tilbod for sondag 6. September.
Statens vegvesen Nordland onskjer
deltakarar og lagleiarar med folgje
velkomne til Bodo. Ottar Brudeseth

pa vegkontoret bar allereie sendt

Glaus Winther
pensjonert
Olaus Winther ved Molde produk-
sjonsomrade gjekk av med pensjon
1. juni. Winther var oppsynsmanns-
assistent fra 3. mai -65, oppsyns-
mann fra 1. mai -68, vegmeister T-7
Eidsvag fra 27, april -81 og T-8
Sunndalsora fra 1. juli -92, Han har
vore tilknytt Molde produksjons-
omrade med stasjonering Eidsvag
fra 1, juli -95,

inn forehandspamelding for fulit
lag, det vil seie to til lastebil-, to til
veghovel- og ein til hjullastarkon-
kurransen, sa her er det berre a

melde seg pa til uttaking.

Uttakingskonkurranse
Vestnes vegstasjon
fredag 7, august kl, 11,00
Pamelding til Ottar Brudeseth
Telefon: 71 25 86 87

Fax: 71 25 86 79

Mobil: 901 72 183

Arne Ulvund
pensjonert
Arne Ulvund ved Kristiansund tra-
fikkdistrikt, Sunndalsora gjekk av
med pensjon 1,juni, Han var tekni-
kar ved vegkontoret fra 1, juni -67,
oppsynsmannsassistent T-9 fra 1,
September -72 og oppsynsmann fra
1, januar -73, Han har vore tilknytt
Kristiansund trafikkdistrikt fra 1.
juli -95,
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Vegkontoret
- ein utrygg arbeidsplass?

22 og virke 4/98

Tekst: Andor Wicken Foto: Marte Kjerstad

Bilete lyg ikkje, vert det sagt, og her kan «Veg
og Virke» med bilete som sanningsvitne sporje:
Er ikkje vegkontoret ienger den trygge, statle-
ge arbeidsplassen vi bar trudd? At produk-
sjonsavdelinga - heilt oppe i 5. etasje og med
dei skiftande vindar som der bles ska! vere i
«faresonen», har vi hoyrt for, men no ska! det
vere noko langt meir:

Den viktige hjornesoyla mot soraust i Fylkes-
huset viser avskaling og sprekker som ytre
teikn pa at noko er fundamentalt gale, og for-
stasegpaarar meiner no at heile verksemda i
3. etasje ogsa er usikker og ma gaast gjennom.

Utanfra er det skrike opp om at dette er so
alvorleg at all verksemd ved vegkontoret ma
revurderast, og fra sentralt bald bar mange
oppfatta signala slik at riving av mykje av kon-
struksjonen er tenkt a starte straks og utan
naerare tilstandsvurdering. Korleis eit eventu-
elt nybygg skal sja ut og kven som far plass der
er beller ikkje klart.

Folk lokalt som kjenner bygningen og situasjo-
nen, ser med storre ro pa det belle. Det er sem-
je om at fleire av «sara» og sprekkene i kon-
struksjonen bor utbetrast slik det vert bevda av
forstasegpaarane. Det er alt lagt ein plan for
dette nar det gjeld bovudpunkt. Bygget totalt
meiner dei fungerer bra, og det vert understre-
ka at tiltaka no ma vere slik at den store verdi-

en som ligg i bygningen, vert teken vare pa og
utnytta vidare. Berre snakket om a rive og gje-
re radikale nybyggingstiltak er dei redd vil ba
negative konsekvensar.

I den runden som no er igang med uttale til
tilstanden pa bygningen meiner dei det ma
understrekast at alle tiltak for rebabilitering
og tilpassing ma skje skrittvis og slik at det vert
teke fatt i dei naudsynte tiltaka. Kvalitetane
som ligg i noverande bygningsstruktur vert lett
skadelidande dersom ein ikkje legg dette til
grunn.

Vegkontoret er ikkje den trygge arbeidsplassen
det ein gong var.



Asbjorn Saeter, vegmeister i

RaumaA/estnes gjekk i sommar

av med pensjon etter 40 ars
teneste. Avgangen vart markert

ved Andalsnes vegstasjon, og
Saeter hausta gaver og lovord fra

gode arbeidskameratar.
- I omradet gar det i periodar

steinsprang og mindre ras,

fortel kollega Ivar Hoi, seksjons-
leiar I trafikkavviklingsseksjonen.
- Saeter er sa samvitsfull at eg
trur at ban for a vere parat ved
uforutsette hendingar bar vore
avbaldsmann beilt sidan ban vart

vegmeister i 1979, legg kollegaen

til.

Sseter mottok blomster frS Harald Buvik

pi vegne av Vegvesenet.

Ein prektig
vegmeister gar av
Marte Kj0rstad Foto: Geirmund Nordal

Saeter begynte fartstida si i Veg
vesenet som periodevis vegarbei-
dar i 1952 for det vart fast veg-
arbeid fra 1958. Sidan bar ban vore

bade oppsynsmannsassistent og
oppsynsmann for ban vart tiiknytt
Molde trafikkdistrikt i -75. Sa vart

ban i -79 vegmeister i T-6, og bar
sidan altsa vore «avbaldsmann».

Under markeringa av avgangen pa

1

Andalsnes vanka det bade godord,
blomster og gaver fra arbeidarane
ved Andalsnes vegstasjon og fra
kollegaene pa vegkontoret. Ivar
Hoi omtaler Saeter som «svaert posi-
tiv og utruleg lett a be». - Dette
bar skapt ein svaert god tone og
god stemning i arbeidsteama rundt
Saeter, for slik leiaren er, slik blir
gjerne ogsa folket, seier Hoi. Han
legg til at vegmeisteren opp gjen-
nom ara bar gjort eit svaert samvits-
fullt og godt arbeid, - ban jobba
mange og lange dagar, men over-
tidsrekningane bans var likevel
ubyre sma. Tidlegare vegsjef Arne
Inge Torvik, som i si tid badde
Saeter som oppsynsmann, omtalte
Saeter som «ein riktig prektig opp-
synsmann».

Fri venstre Oddmund GussHs, Ivar Hoi, Per
Brandii, Harald Buvik, Asbjorn Saeter, David
Grovdal, Steinar Flydal, Per Fiva, Kjell
Sandnes, Gabriel Stove, og Egil Saether.
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Returadresse:

Statens vegvesen
More og Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde
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